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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kinek szánja a kormány a magyar szélenergia-
piacot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

 Az időjárásfüggő megújulók csatlakozására vonatkozó, nemrégiben kiadott kormányrendelettel a
kormány  tovább  növelte  a  zöldenergia-szektorban  már  eddig  is  kirívó  mértékű
kiszámíthatatlanságot.  Azok  után,  hogy  a  de  facto  2010  óta  érvényben  lévő  szélerőmű-
engedélyezési  stop  az  ukrajnai  háború  kirobbanását  követő  energiaválság  nyomán  végképp
tarthatatlanná vált, a kormány előbb 2022 novemberére, majd 2023 márciusára ígérte a tilalommal
felérő  korlátozó  szabályozás  eltörlését.  Erre  végül  a  tavalyi  év  végéig  kellett  várni,  de  az
energiaügyi  tárca  még  akkor  is  azt  kommunikálta,  hogy  az  új  engedélyek  alapján  az  első  új
szélerőművek  legkorábban  2029-ben  épülhetnének  föl.  Néhány  hete  arról  beszéltek,  hogy
felgyorsítják  az  engedélyezést,  mert  Magyarországnak  sürgősen  szüksége  lenne  az  EU-nak  is
megígért új szélerőművi kapacitásokra – ami egyrészt igaz, másrészt jól mutatja a 14 éve tartó tiltás
abszurditását.  A  most  megjelent  rendeletből  pedig  az  derült  ki,  hogy  ugyan  valóban
megháromszoroznák a meglévő szélerőmű-kapacitást, ám az összes új erőművet egy ponton, egy új,
hatalmas szélerőmű-park formájában kapcsolnák a hálózatra.
 

Ha így lesz, az két okból is magyarázatra szorul. Egyrészt azzal, ha a kormány csak egy szereplőt
enged a piacra, kizárja a verseny lehetőségét, és azt, hogy versengés útján lehessen kiválasztani az
állam számára legelőnyösebb ajánlatokat. Másrészt eddig egyetlen, szakmainak tűnő érv hangzott el
a kormányzat részéről a szélerőművek ellen: hogy a hálózat nem bírja el a csatlakozásukat. Vagyis
eddig  nem bírta  el,  most  azonban azt  is  elbírja,  hogy egyetlen  ponton a  meglévő  szélerőművi
kapacitás háromszorosát csatlakoztassák rá….Mennyire érzi ezt hihetőnek?
 



Az új rendelet kapcsán jó okkal feltételezhető, hogy a jogszabályt egy adott cégre szabták, azaz a
kormány már eldöntötte, ki(ke)t kíván helyzetbe hozni a magyar szélenergia-piacon.
 

Kérem, szíveskedjék tájékoztatni az alábbiakról!
 

Van-e ilyen kormányzati szándék, és ki(k) lesz(nek) ennek a kedvezményezettjei?
Hogyan kívánják ebben az ügyben biztosítani a versenyt és az átláthatóságot? 
Nem ágyaz-e meg a diszkriminatívnak tűnő intézkedés újabb uniós eljárásoknak Magyarországgal
szemben? 
Hogyan  szolgálja  az  új  szabályozás  a  lakossági  energiafogyasztók  érdekeit,  illetve  a  hazai
ellátásbiztonságot?
 

Válaszait várva, tisztelettel:
Tordai Bence
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